

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-09-10-59

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 26, 2010 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 mars 2010 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
P. Bourdin
T. Cao-Huu
B. Connell
M. Feliciano
M. Guzmán
F. Kay
W. Maas
L. McGirr
F. Mougeon
M. Roy
J. Volkhammer

M.-C. Aubin
D. Bourgeois-Desnoyers
A. Camara
R. Despatie (Chair/Président)
R. Furguele
A. Hutchison
M.-H. Larochelle
M. Madda
K. McRoberts
R. Mougeon
D. Spring
J. Yuan

G. Bérubé
D. Brown
C. Clark-Kazak
J. Drexler
I. Gentles
M. Jurdjevic
S. Lucas
I. McDonald
V. Monty
K. Pennington
D. Uritescu
A. Zamora

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

- R. Despatie noted that VP R. Tiffin has excused himself and would be replaced by R. Furguele for his presentation.

2. Minutes of the previous meeting

- February 26, 2010 – [FC-09-10-51]

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

The Principal noted the following:

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40

- R. Despatie note que le vice-président R. Tiffin s'est excusé et sera remplacé par R. Furguele pour sa présentation.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- 26 février 2010 – [FC-09-10-51]

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- The success of the March 24th Inaugural Conference of Glendon's new Centre for Global Challenges (CGC) and thanked all who participated.
 - Glendon will be welcoming enthusiastic future students, their friends and families to campus at the Spring Gala on Sunday, March 28.
 - Ontario Government Budget: \$310M increase in post secondary education funding to pay for 20,000 new college and university spaces this fall and increase foreign students by 50%.
- Patrick Monahan (VP Academic & Provost)
- P. Monahan thanked Council for the opportunity to talk about the White Paper. He drew members' attention to a PowerPoint presentation in which he gave a brief report on the process which led to the White Paper and its context. He mentioned York's strengths and fundamental issues, York's engagement for quality in academic programming, teaching and learning. In conclusion, he provided a list of the benchmarks for priority areas and underlined the importance of resource considerations and future growth.
- The Provost then responded to some questions and reminded that individual feedback may still be submitted to whitepaper@yorku.ca by the end of the day. A revised version of the White Paper will be released by April 5th, and members will have an opportunity for additional comments and feedback.
- Rosanna Furgiuele (Associate Principal, Students)
- R. Furgiuele talked about the "Student Code of Conduct" and informed Council members that the document is in the process of being reviewed. She invited members to provide their feedback.
- Le succès de la conférence inaugurale du 24 mars du nouveau Centre pour les défis mondiaux de Glendon (CGC). Il remercie tous les participants.
 - Glendon accueillera de futurs étudiants enthousiastes, leurs amis et familles lors du gala de printemps le dimanche 28 mars.
 - Budget du gouvernement de l'Ontario : une augmentation de 310 millions de dollars pour l'éducation post-secondaire afin de financer 20 000 nouvelles places pour les collèges et universités cet automne et une augmentation de 50 % du nombre des étudiants étrangers.
- Patrick Monahan (VP Académique et Doyen)
- P. Monahan remercie le Conseil de lui offrir l'occasion de parler du livre blanc. Il attire l'attention des membres sur une présentation PowerPoint dans laquelle il présente un bref rapport sur le processus qui a mené au livre blanc et à son contexte. Il mentionne les forces et les questions fondamentales de York, l'engagement de l'université quant à la qualité académique, l'enseignement et l'étude. En conclusion, il donne une liste des secteurs prioritaires et souligne l'importance des considérations de ressources et de croissance.
- Le doyen répond ensuite à quelques questions et rappelle que les commentaires individuels peuvent être soumis à whitepaper@yorku.ca jusqu'en fin de journée. Une version révisée du livre blanc sera disponible d'ici le 5 avril et les membres seront invités à soumettre d'autres commentaires.
- Rosanna Furgiuele (Principale adjointe, services aux étudiants)
- R. Furgiuele parle du « code de conduite des étudiants » et informe les membres du Conseil que le document est présentement en révision. Elle invite les membres à faire parvenir leurs commentaires.

- Report from Glendon Senate Representative
The following were noted: The Establishment of a Glendon Honours iBA Degree option in Translation has been approved. Synopsis of meeting posted on Senate's web site.

- Rapport du représentant de Glendon au Sénat
On note les points suivants : le nouveau baccalauréat international en traduction (BAi) a été approuvé. Un sommaire de la réunion est posté sur le site web du Sénat.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- The Degree Requirements Changes to the BA Programs in Political Science as contained in document FC-09-10-52 was received for information.

(b) Curriculum Committee

J. Drexler presented the submissions from the following departments and they were **approved**:

- English – FC-09-10-53
- French Studies – FC-09-10-54
- MDS – FC-09-10-55
- Political Science – FC-09-10-56
- Translation – FC-09-10-57

(c) Nominations Committee

The slate of candidates was presented and the following were **acclaimed**:

CASTL: Julie **Drexler**, Ellen **Gutterman** and Esther **Raventós-Pons**
Petitions: Sarah **Coysh** and Vincent **Hildebrand**
Research Grants: Colin **Coates**, Julie **Drexler** and Esther **Raventós-Pons**
Senator: Marie-Hélène **Larochelle**

Members of Council were reminded that the Call will remain open for all the positions that have not been filled, including Glendon Senators.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- Le changement aux exigences du programme en Science Politique contenu dans le document FC-09-10-52 est reçu à titre d'information.

(b) Comité des programmes d'études

J. Drexler présente les soumissions des départements suivants et elles sont **approuvées** :

- Anglais – FC-09-10-53
- Études françaises – FC-09-0-54
- Études pluridisciplinaires - FC-09-10-55
- Science politique – FC-09-10-56
- Traduction – FC-09-10-57

(c) Comité des mises en candidatures

La liste des candidats est présentée et les membres suivants sont élus par acclamation :

CNAP : Julie **Drexler**, Ellen **Gutterman** et Esther **Raventós-Pons**
Pétitions : Sarah **Coysh** et Vincent **Hildebrand**
Subventions de recherche : Colin **Coates**, Julie **Drexler** et Esther **Raventós-Pons**
Sénatrice : Marie-Hélène **Larochelle**

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidature resteront ouvertes pour tous les sièges encore vacants, y compris ceux pour les sénateurs de Glendon.

(d) Petitions Committee

On behalf of the Petitions Committee, J. Volkhammer noted that Committee is receiving an increasing number of petitions and that each piece of information is useful. She reminded Faculty members that it would be important to fill out forms accurately, especially the sections on “date assignment(s) due” and “date grade available to student” on the petition for withdrawal form. This will allow the Petitions Committee to do its job to the best of its ability.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:15 p.m.

(d) Comité des pétitions

Au nom du comité des pétitions, J. Volkhammer note que le comité reçoit un nombre considérable de pétitions et que chaque information est utile. Elle rappelle aux professeurs qu’il est important de bien remplir les formulaires, surtout les sections « date de remise du travail » et « date de remise de la note » du formulaire de pétition en vue de l’abandon d’un cours. Ceci permettra au comité des pétitions de faire son travail au mieux de sa capacité.

6. Affaires nouvelles

Il n’y a aucune.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 15.